
Statens vegv<
More og Roms(

¥f"-
r'v; 1

■  'i'5 w- /,' -^1 >'■ ^ «' • ,,:.rS-S v:«
•5- T ^I  fnr liltii I IliliiWI III ii[| A, . . v^ 0,,i* ■ v.,v..

.p

*',i-

.up 'M



veg og
■Iflfli

Veg og kulturmiljo
I  samband med ein samferdslehistorisk ekskursjon til
Romsdaien i fjor haust vart det lyst ut ein fotokonkur-
ranse. Bileta vart utstilt pa vegkontoret og dei tilsette
kunne stemme pa sine favorittar. I tillegg vart det ned-
sett ein fagjury, Halgeir Brudeseth, Kristine Bjorndal,
Kjetill Kjersem, Vigdis Helmersen og fotograf Arne
Stomme, som peika ut folgjande vinnarar; 1. Anders
Moen - «Undring», 1,5. Thea Solhoim - «Pa veg inn i
grotten», vidare Solveig Eik - «Troll under Fante-
hellaren», Anne Trine Hoe! - «Kvil i fred» og «Pa gjen-
grodde stiar».

Folkejuryen hadde folgjande vinnarar; 1. Anne
Trine Fioel - «Pa gjengrodde stiar», 2. Anne Trine Hoe!
- «Krafttak», 3. Thea Solhoim - «Pa veg inn i grotten»,
4. Solveig Eik - «Pa kvilesteinen», 5. Terje Lindstad -
«Kulturminne og naturminne», 6. Anne Trine Hoel -
«Positur i fin natur».

Vinnarane vart behorleg applaudert og premiert
under vegkontoret sin julekaffe i desember.

(Reidun Overland)

«Undring» fotograf Anders Moen - Ei god forteljing om ny og
gamal tid, aukande interesse for gamie vegminner i det moderns
Vegvesenet, Godt valt motiv med kraftfulle farger, var juryen sin
kommentar.

T.V.: «PS veg inn i grotten» fotograf Thea Soiholm - Flott komposi-
sjon, levande motiv, finer linjer og stor djupne. Overeksponering av
forgrunnen reduserer heiiskapsinntrykket noe, var juryen sin
meining om bilete. T.h.: Folkejuryen sin favoritt, «PS gjengrodde
stiar» fotograf Anne Trine Hoel.
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Skriv
Norden sin
veghistorie

Kjell Hegdalstrand fra
Fiamar bar fatt i oppgave a
skrive nordisk veghistorie
pa bestilling fra Nordisk
Vegteknisk Forbund. Boka
skal vere ferdig til forbun-
dets kongress som arrange-
res i Malmo i ar 2000, kan
Fiamar Dagblad melde.

Boka, som vil innehalde beretningar fra Hegdalstrand
sine mote med vegfolk i Norge, Sverige, Finland,
Danmark, Faeroyane og pa Island, er det 15. verket ban
gjer ut.

Kjell Hegdalstrand fekk i 1997 overrekt Kongens
fortenestemedalje i gull av fylkesmann Sigbjorn
Johnsen for sitt arbeid som samlar av Vegvesenet sine
historier. Hegdalstrand, som opprinneleg kjem fra
Molde, begynte som bud ved vegkontoret i More og
Romsdal for ban i 1952 tok til i Statens vegvesen
Hedmark. Han kunne i mars 1997 sja tilbake pa 50 ar i
etaten. (Reidun Overland-foto: Wiggo Kanck)

Vi gratulerer!
50 ar
Ottar Ringstad, Haddal
Ove Lars Stromme, Molde
Trygve Sekkenes Vestad, Molde
Per Georg Brandii, Isfjorden
Per Gudmund Silnes, Eide

60 ar

Anders Sigbjorn Moen, Molde
Sigmund Mek, Folkestad
Eriing Rodven, Molde
Kirsten Skarvoy, Vevang

Jubilantar
Tida gar fort, og det gjer og ara
i Statens vegvesen. Under den
tradisjonelle julekaffen ved
vegkontoret i desember, vart
tre nye medarbeidar heidra for
25 og 40 ars teneste. Forste-
sekretaer Ruth Ronstad og opp-
synsmann Rolf Dalsbo kunne
ved utgangen av 1998 sja til-
bake pa 25 ars teneste, medan
avdelingsingenior Alf Hjelvik no
bar passert 40 ar i Statens vegve
sen. Administrasjonssjef Knut
Nauste overrakte jubilantane kvar
sitt armbandsur. Vi gratulerer!
(Wiggo Kanck)

17. mars 1999
17. mars 1999
4. april 1999
15. april 1999
23. april 1999

12. mars 1999
26. mars 1999
13. april 1999
29. april 1999
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har vi tid og rad til trafikktryggleik?

Trafikkuiykkene i More og Romsdal i 1998 kosta samfunnet ca. 900 mill,
kroner - i tillegg til menneskelege smerter og fortviling. Dette utifra at det 1
More og Romsdal var ca. 450 trafikkulykker med personskadar. Oppnar vi ein
reduksjon pa f.eks. 5 % av personskadeulykkene i More og Romsdal tilsvar-
ande 22 ulykker, vil vi spare samfunnet for 44 mill, kroner. Kva skal til for at vi
kan oppna ein slik reduksjon? Kva kan du/eg gjera? Kva kan Vegvesenet
gjera? Satsar Vegvesenet pa dei rette tiltaka?

11998 vart 24 personar drepne i trafikkulykker i More og Romsdal. Om alle
folgde fartsgrensene, ville vi pa landsbasis ha spara 80 menneskeliv. Statistisk
svarar det til 6 sparte liv i More og Romsdal. Det krev at kvar av oss i gjen-
nomsnitt ma opphalde oss 1 minutt og 37 sekund meir i bilen pr. dag, dersom
vi dagleg kjorer 40 minutt. Er det a krevje for mykje av oss? Dersom alle i
tillegg brukte verneutstyr og folgde dei andre trafikkreglane, ville talet pa
drepne i trafikken bli redusert med 50 %. Men det er kanskje a krevje for
mykje av oss - eller?

Det viktigaste den enkelte kan byrja med er >
likevel a vere meir «menneske» i trafikken, dvs. vise
meir omsyn til andre trafikantar og tilpasse farta d[[[||H[|
etter sikt og fore. Det er ikkje a leggja skjul pa at vi
alt for ofte ofrar trafikktryggleiken til fordel for a
kome fort fram.

Vegvesenet har ansvaret for t.d. drift og ved-
likehald av vegane - og vi har eit stort ansvar der,
idet drift og vedlikehald er rammefaktorar for sik-
ker trafikkavvikling. For mange er derfor trafikk-
tryggingsarbeid og det som gir best effekt i hove til
det, berre knytt til fysiske tiltak og drift og vedlike-
hald av vegar. Dette sjolv om det er kjent at men-
neskeleg atferd og feilhandlingar er arsak til ca 90 % av trafikkuiykkene.

Vi registrerer at talet pa ungdomsulykker er veksande - spesielt for alders-
gruppa 15-24 ar. Kan Vegvesenet gjera noko for denne gruppa? Eg meiner -
ja!

Det er mange aktorar som arbeider for trafikktryggleik for- og blant ung-
dom, men det er likevel behov og plass til Vegvesenet i denne samanheng I
tillegg til at vi til ein viss grad «styrer» trafikkopplaringa via forerprova kan
og bor VI engasjere oh pi eit tidlegare stadium i trafikkopplaeringa. Forcing

trafikkulykker Ln erfarne
IXne fomrar nZ"' f ""f "tforkjoringsulykke end
mlnolar Zrinn J "'9f"9tPdnktet naturleg, idet dei ferske fwaranemanglar erfanng i a vurdere og takle nye trafikksituasionar For a motuerke

to Her er rtt f^Se ̂  "'""".'r u '"="9detrening for dei fir forer-kort. Her er eitt felt Vegvesenet kan bidra med og vere pidrivar for

det v« sett innbltlk' ''a f tema/omride - og
bar etJ. ■ diskusjon om temaet - forer dette til at det
sklTeo t bSr^ ' '"""Vting til Mrin ane psKoieveg, der bade Vegvesenet og andre har satsa

lanfsUt^a I'- '' Pi fP" S oPPnS Pftdkt pS9  I del gode og rette tiltaka repeterast ofte - idet det kiem nve traf i-

Er Vegvesenet forebudd og villig til a satse pa denne gruppa?

Kjell Ramstad
leiar trafikktryggingsseksjonen

veg og virke 1/99 3
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Til venstre: Leonhard Dahl forteller at det er

fdrste gang bru- og ferjekaiseksjonen bar
prosjektert ferjekaier utenfor Norge.

Til hpgre: Ferjeforbindelsen Esbjerg-Fand er
Europas 12. stdrste ferjesamband. Selv en
«blikald» januardag var trafikken star.

ferjer ved Langstein Slip og Bat-
byggeri i Tomrefjorden. Represen-
tanter fra rederiet hadde flere

turer til Tomrefjorden i samband
med byggeoppdraget. Etter
samtaler med Vegdirektoratet ble
sa kontakten til ferjekairadgiver
Leonhard Dahl og hans folk pa veg-
kontoret i Molde etablert.

Ferjekairadgiver Leonhard Dahl
forteller videre:

- Danskene kjente nok helt sik-
kert til vare losninger pa et tidlig
tidspunkt i prosessen. For to ar si-
den var vi sammen med represen-
tanter for rederiet pa ei befaring
pa Nordmore. Etter denne befa-

ringa, med mellom annet besok pa
Rykkjem ferjekai pa Nordmore,
fant Scandlines tydeligvis vare los
ninger sa gode at vi kort tid etter
fikk oppdraget med a prosjektere
kaiene.

Brukte €<M0re»-l0sninger
Danmarks storste ferjerederi, Scandlines, benytter norsk ferjekai-
ekspertise. De nye ferjekaiene i sambandet Esbjerg- Fano pa den
danske vestkysten, er prosjektert av bru- og ferjekaiseksjonen i
Statens vegvesen More og Romsdal. Med 1,7 miilioner passasjerer
arlig, er ferjesambandet Europas 12. storste!

Tekst og foto: Wiggo Kanck

- Trafikken i sambandet oker

sterkt. Fano er et av Danmarks

store turistmal. Det bor 3 200 fast-

boende pa oya. I turistsesongen
ti-dobles antall oyboere til ca.
30 000. Samtidig med okende tra-
fikk, var kaiene etterhvert blitt
gamie og nedslitte. Kaiene var
umoderne og tilfredsstilte ikke
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dagens behov. Det var nodvendig
med en full utskiftning av materiel-
let bade pa sjo- og landsiden for a
fa en mer rasjonell oq effektivere

drift.

- Men vi var ikke sikker pa hva vi
ville, og hviike losninger som ville
vaere best for selskapet og vare pas
sasjerer. Med sine mange oyer og
djupe fjorder, har dere nordmenn
bygget opp en meget stor ferje-

kaiekspertise. Det var derfor natur-
lig for OSS a henvende oss til ett av
de store ferjefylkene i Norge, og
Statens vegvesen More og Romsdal
for a fa nodvendig hjelp og eksper-
tise til utvikling og prosjektering av
nytt, effektivt og rasjonelt ferjema-
teriell, sier direktor Ole Hougaard i
datterederiet Scandlines Sydjydske
som betjener sambandet Esbjerg-
Fano.

De samlede investeringene er pa
omiag 90 miilioner danske kroner.
Prisen pa de to nye 35 bilers ferjene
er i underkant av 60 miilioner kro
ner. Terminalbygningen, hvor alle
passasjerer ma gjennom for a lose
billett, koster 2,5 miilioner kroner.
Veg- og betongarbeidet pa land
beloper seg til 13,7 miilioner
kroner, mens sykkelterminalen ved
kaia i Esbjerg har fatt en prislapp
pa 1 million. Samlet pris pa ferjekai-
ne er mellom 9 og 10 miilioner.
- Men nar systemet fungerer

meget godt, ikke minst takket vaere
dere nordmennene, er vi fornoyde
sier direktor Ole Hougaard videre.

Na er altsa ikke danske ferjesel-
skap ukjent med norske skipsverft,
ferjemateriell og ferjekaier. Scand
lines bygde for noen ar siden to

- Selv om ferjekaiene i fiske- og
oljebyen Esbjerg og ferieoya Fano,
bygger pa var standard var vel kan-
skje utfordringene og problemene
likevel flere og storre enn dere van-

ligvis moter?
- De var nok det! Det er forste

gang vi prosjekterer ferjekaier
utenfor landet. Ferjeterminalen lig-
ger som en del av ei travel contai-
ner-/olje- og fiskerihavn. Det var
ogsa en utfordring vi matta ta hen-
syn til. Forskjellen mellom storste
flo og storste fjaere kan vaere pa
opp til 5 meter. Derfor var det no-

vendig med en ekstra lang ferjekai-
bru. De lengste standardbruene vi
bruker i Norge er 18 meter. Her
mMte vi, nettopp pa grunn av den
store forskjellen mellom flo og fjae
re, konstruere ei bru pa 22 meter.

CRIAUlBj L

Oppdraget og erfaringene fra Dan-
mark vil komme til nytte i Norge.
Det planlegges ferjekaibruer pa
samme storrelse i Vestfjordsam-
bandet i Nordland.

- Den storste utfordringa var a
fa til en separasjon av gaende pas
sasjerer og biler. I samarbeid med
Scandlines valgte vi a bruke ei 7,0
meter brei ferjekaibru. 2,30 meter
ble brukttil gangvegen og 4,70 me
ter til bilene. Ferjene har sykkel-
dekk som ligger omIag 3,0 meter
hoyere enn bildekket med gangveg
til begge ender av ferjene. Vi valgte
derfor a konstruere to adskilte fall-
porter pa ferjene, en for bildekket
og en for gangvegen. I tillegg kon-
struerte vi en styre- og lasemekanis-
me, som holder ferjene pa plass
sideveis under Hand- og pastigning.
Samtidig som vi utviklet iland- og
pastigningssystemet, fikk vi ogsa
prove OSS litt som skipskonstrukto-
rer.

- Separasjon av passasjerer og
biler virker akkurat slik vi hapte og
trodde. Vi har ikke oppdaget slita-
sjer eller skader pa aniegget etter
et halvt ars bruk. Det ser ut som det

mekanisk ogsa virker bra. Dette ser
virkelig lovende ut, sier Leonhard
Dahl og Per Age Brevik, konstruk-
torene bak losningene.
- Samarbeidet mellom Scand

lines, datterrederiet Scandline Syd
jydske og Statens vegvesen More
og Romsdal er meget godt noe vi
haper det vil fortsette med, konklu-
derer en smilende og godt fornoyd
direktor Ole Hougaard under av-
slutningen av var rundtur pa den
nye ferjeterminalen i Esbjerg.

veg og virke 1/99 5
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Tryggest for passasjerene
Mannskapet pa de
nye ferjene «Menja»
og Fenja» uttrykker
stor tilfredshet med
det nye iland-og
ombordstignings-
systemet.

Tekst og foto: Wiggo Kanck

Skipperen pa «Menja», som har seilt
i forbindelsen Esbjerg-Fan0 i en ar-
rekke, peker nettopp pa at separa-
sjonen av passasjerer og biler gir en
langt mer rasjonell og effektivere
drift enn tidligere.

- Vi har fatt langt kortere ligge-
tid. Vare to nye ferger og det nye
Hand- og ombordkjoringssystemet,
har gjort det tryggere for vare pas
sasjerer. Det gjelder ikke minst for
de myke trafikantene. Fotgjenger-
ne og syklistene har fatt eget om-
bordstigningssystem, adskilt fra bi-
lene. De myke passasjerene ma ikke
lengre ned pa bildekket, men gar
rett til salongen.

Nye ferjer og nye system, har
fort til at tallet pa mannskap er re-
dusert. Likevel, systemet gir meget
god sikkerhet. Vi her oppe pa brua
foler stor trygghet, og vi ser at pas
sasjerene gjor det samme.

- Omiegginga har og fort til at
vi i lopet av ett ars drift vil fa en
sterk reduksjon i ventetida for
ombord - og i landstigning, fortel-
ler skipperen ombord bilerferja
«Menja».

- Vi har gjort og haper a gjore
mange jobber langs norskekysten.
Men det er forste gang vi har pro-
sjektert ferjekaier utenfor landets
grenser. At systemet fungerer sa
godt, og oppdragsgiverne og bru-
kerne er fornoyde med vare los-
ninger, er jo i hoyeste grad hygge-
lig for OSS som star bak ideene og
losningene.

- Vi er vet at Scandlines har pla
ner om a fornye flere av ferjekaie-
ne i Danmark. Blir vi invitert en
gang til, vil vi prove oss igjen, sier
ferjekairadgiver Leonhard Dahl.

- Er det aktuelt a ta i bruk syste
met pa norske ferjekaier?

- Vi kan ikke utelukke det. I dag
har vi to samband som har separa-
sjon av passasjerer og biler. Det er
sambandene Moss-Florten over Oslo-

Leonhard Dahl og Per Age Brevik konstate-
rer at losningene hunger meget godt.

Ferjene «Fenja» og «Menja» frakter Srilg
1,7 millloner passasjerer hrllg.

il -naS?:'
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fjorden og Stavanger-Tau i Roga-
land. I More og Romsdal burde vi
separere passasjerer-biler i samban
dene Volda-Folkestad, Molde-
Vestnes og Bremnes-Kristiansund.

- Det er forresten i ferd med a
bli etablert ei arbeidsgruppe, som
skal legge fram forslag til losning
pa «problemet» ferje-ferjekai pa
fremtidens ferjer. Her en nettopp
separasjon av biler og passasjerer
en viktig del, avslutter Leonhard
Dahl.

6 veg og virke 1/99



aytalar

Vegdirektoratet har bestemt at i lopet av 1999 skal avtalane om
drift/vedlikehald mellom trafikkavdelinga og produksjons-
avdelinga vere funksjonsavtalar.

Tekst: Ivar Hoi

Foto; Per Tormod Nilsen

Dette vil seie at trafikk skal skiidre
korleis vegnettet skal framsta for
brukarane. Produksjon far ansvaret
for a planlegge, ta avgjerd og gjen-
nomfore tiltak.

I praksis vil dette seie at trafikk
skal konsentrere seg om a folgje
opp kva standard vi har pa vegnet
tet og ta opp eventuelle avvik.
Produksjon skal oppfylle vedlike-
haldsstandarden pa ein mest moge-

leg effektiv og rasjonell mate. I vart
fylke har vegsjefen bestemt at
funksjonsavtalane mot produksjon
skal gjelde fra 1. januar 1999. Bade
trafikk og produksjon har brukt re-
lativt mykje arbeidstid til a kome
fram til eit avtalegrunnlag som
begge partar kunne «leve med».

5ett i «etterpaklokskapens klare
|ys» har vi (i alle fall etter mitt syn)
brukt alt for mykje fid pa a diskute-
re mindre vesentlege detaljar.
Dette ma begge partar laere av. Vi
ma i framtida nytte tid til dei store

linene og heller leve med at det
vert ein feil eller to pa detaljniva.
Dette er vel ein av fordelane av at

begge avdelingar tilhoyrer «eit
vegvesen».

I brev fra Vegdirektoratet er fyl-
ka palagt a kome med forslag til
geografisk omrade der drift/vedli
kehald skal konkurranseutsettast.

Det er bestemt kva fylke som skal
konkurranseutsette drift/vedlike

hald fram til 2001. Vegdirektoratet
vil fastleggje kva fylke som skal
konkurranseutsette drift/vedlike

hald etter 2002.

For a sikre at den utforande har

organisasjon, kompetanse, maski-
nar og utstyr samt nodvendig oko-
nomisk grunnlag for a gjennomfo-
re oppgava, er det tilradd at storlei-
ken pa ein eventuell kontrakt bor
vere pa 10-20 mill, kroner pr. ar. Hos
OSS vil dette seie ei veglengde pa
ca. 400 km. Det ma vidare leggjast
vekt pa at omradet inneheld ein
«gjennomsnittleg vanskelegheits-
grad» pa dei ulike arbeidsfelta.

Vart fylke er oppdeit av fjordar

og fjell som tilseier at det er onskje-
leg a lyse ut mindre omrade. Vi har
derfor fatt aksept for a lyse ut to
mindre omrade i staden for eit
stort. Mindre omrade vil ogsa ven-
teleg fore til storre konkurranse.

Etter a ha vurdert ulike alterna-
tiv har leiing etter droftingar med
dei tillitsvalte kome til at folgande
omrade vert utiyst :

-  Sore Sunnmore: Kommunane
Hareid, Heroy, Ulstein og Sande
- «Gurskoy-delen»

- Nordmore: Sunndal kommune,
Tingvoll kommune fram til
0ygarden krysset x E 39 og Rv 62
fra Toven til kommunegrensa
med Sunndal kommune

Det er som nemt Vegdirektoratet
som tek stilling til nar desse omrada
skal utiysast. For produksjon er det
viktig a fa klarlagt kva omrade som
skal utiysast slik at dei samla ressur-
sane kan utnyttast/tilpassast opti-
malt.

veg og virke 1/99 7



PROSJEKT Bruer ytre Averoy

Status
Hendstraumbrua vart opna
for trafikk i desember 1998.

I var skal det leggjast asfalt
pa brua eg tilstoytande
vegar.

Pa Langoybrua er arbeidet
med fundamenter og soyier
godt i gang.
Berekonstruksjonane i stal
skal etter planen monterast
i juni 1999 ved hjelp av ei
stor flytekran. Gar arbeidet
etter planen er det mogleg
at det vert sett trafikk pa
nybrua til jul i 1999.
Asfaltering og andre
avsluttande arbeid vert

utfort til varen ar 2000.

Arbeidet med regulerings-
plan for Kjennoybrua skal
startast i 1999.

Prosjektleiar:
Per Age Brevik

Prosjektfakta
• Totalkostnad: 91,5 mill, kroner

• Anleggsstart: Mai 1998
•  Planlagt ferdig; 2004

I arbeidet inngar

Hendstraumbrua pa
fylkesveg 251

16 meter lang betongbru
2 kjorefelt og 2 meter breitt
fortau

Byggjeperiode: juli 1998-
desember 1998

Kostnad: 2,5 mill, kroner

Langoybrua pa fylkesveg 252
243 meter lang
Stalkassebru med soyier og
dekke i betong
2 kjorefelt og 2 meter breitt
fortau

Byggjeperiode: oktober 1998
- mai ar 2000

Kostnad: 40 mill, kroner

Kjonnoybrua pa fylkesveg 252
Venta byggjestart: 2002
Berekna byggjetid: 18 manader
Kostnad: 45 mill, kroner

Den nye Lang0ybrua kjem vest for ekstisterande bru. (Foto: Per Age Brevik)

Busundbrua pa fylkesveg 260
•  22 meter lang betongbjelkebru
• Ombyggjast for 10 tonn

akseltrykk
•  Kostnad: 4,0 mill, kroner

Dei 4 fylkesvegbruene ligg alle pa
viktige vegar for fiskerinseringa og
industri pa ytre Averoy. Vegane bar
etter maten liten total trafikk, men

delen av store og tunge kjoretoy er
stor. Problemet for tungtrafikken
er at bruene ikkje er godkjend for
10 tonn akseltrykk, noko som alle
hovudvegane elles er. Tre av bruene
bar store skadar i form av riss i be-
tongen og rusten armering. Utan
storre reparasjonar vil akseltrykket
verte sett ned. Fylkestinget vedtok
at det skulle byggjast nye bruer. 3
av bruene skal sta ferdig i perioden
1998-2001. Kjonnoybrua er med pa
10 ars planen fram til 2007. Antatt
byggjestart er i ar 2002.

8 veg og virke 1/99



PROSJEKT Riksveg 62
0ksendalstunnelen

Status

Tunnelen er drevet 3 598
meter (t.o.m. veke 4).
Forskjeringa pa 0ksendals0ra
er ferdig, skogrydding og
klargjering av massedeponi
pa Mjoikill pagar
Knusaren» er i gang med

knusing av mellom anna
forsterkningslag/rersingel

for tunnelen og vegar i
dagen.
Skifte av stuff fra Sunndal
sida til Oksendalsida skjer ca.
veke 14. Det skal under
sokjast om moglegheit for
kommunal forskottering
med tanke pa forsering og
opning av tunnelen hausten
ar 2000,1 standen for som
maren 2001 som planlagt.

Prosjektleiar:
Jakob Engeseth

Prosjektfakta
•  Kostnad: 207 mill. 1998-kroner

• Anieggsstart: November 1997
•  Planlagt ferdig: Juni 2001
•  Tunnellengd: 5 966 meter
• Vegbreidd: 6,5 meter

(tunnelprofil T8)
•  Fartsgrense: 80 km/t
•  Storste tillatne hogde pa

kjoretoy er 4,5 meter
•  Havarilommer og snuplass

for store bilar

•  Nodtelefon for kvar 500 meter

•  Brannslokkingsapparat for
kvar 250 meter

•  Innlagt kabel for NRK PI,
redningsfrekvens og
mobiltelefon

Strekninga mellom 0ksendal og
Krogshavn pa riksveg 62 er utsett
for steinsprang og isnedfall, sam-
stundes som vegen er smal og
svingete. Moglegheita for storre
ras gjer trafikantane utrygge. I til-
legg til bygging av 0ksendals-
tunnelen ma Hammartunnelen ved

Krogshavn utbetrast til T8-profil.
Med den nye tunnelen vert dagens
veg avkorta med ca. 6 km.

Arbeidet blir i hovudsak utfort i
eigenregi i eit samarbeid mellom
Statens vegvesen More og Romsdal
og Statens vegvesen Sogn og
Fjordane. Tunneldrivinga gar fore
seg fra ein stuff, dei forste 4 000
meter skal drivast fra Sunndalssida

og dei siste 1 966 meter fra
0ksendalssida.

PS 0ksendals0ra vert tunnelpahogget ved avdekt omrade (til hggre pS bilete).
(Foto: Kristen Leganger)
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PROSJEKT Europaveg 39
Blindheim- Breivika

Status
Byggjepian for samleveg 12
(ny kommunalveg til
Spjelkavikneset) er ferdig.
Elles pagar byggjeplanarbei-

Dei to bruforslaga for
Spjelkavikelva er behandia
og godkjent i utvalet for
tekniske plansaker.
Den vidare prosjekteringa av
bruene ska I utferast av

Statens vegvesen Rogaland

Prosjektieiar
Einar Drugli

Prosjektfakta
•  Kostnad: 280 mill. 1998-kroner

• Anieggsstart: 1999
•  Planlagt ferdig: 2002

Europaveg 39 Blindheim-Breivika
er ein av dei mest trafikkerte veg-
strekningane i fylket med ein tra-
fikkmengde pa 16 000 kjoretoy i
dognet. Delar av strekninga er
sterkt ulykkesbelasta. Den store tra-
fikkmengda skjemmer bumiljoet og
rammer framkomsten for gjennom-
gangstrafikken, kollektivtranspor-
ten og varetransporten.

arbeidet inngar
8 bruer

Stort toplankryss ved Blindheim
Fjelltunnel pa 820 meter
550 meter lang miljotunnel pa
Moa

To storre bruer over

Spjelkavikelva
Stoyisolering av fleire hus
Bygging av stoyvollar og
stoyskjermar
6 rundkjoringar, inkl. rund-
kjoring ved Helsehuset som alt
er bygd
400 meter lang miljogate pa
Moa

Gangvegar
Kommunale vegar

;:^l

Ny innfartsveg til Alesund, Blindheim-Breivika, er venta ferdig i 2002.
(Foto: Per Tormod Nilsen)
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PROSJEKT Fylkesveg 71
Sykkylvsbrua

Status

Entreprenoren Selmer ASA
vart mandag 8. februar 1999
tildelt oppdraget med
a byggje Sykkylvsbrua
meitom ikornnes og Vik i
Sykkylven kommune i Mere
og Romsdal. Det var til
saman fern anbydarar.

Totalkostnadene for

prosjektet er om lag 140 mill.
99-kroner. Mere og Romsdal
fylkeskommune leyver
10 mill, kroner over anleggs-
budsjettet. Resten skal
dekkjast ved hjelp av
bompengar, over ein periode
pa 15 ar. Bompenge-
selskapet, Sykkylvsbrua MS,
bar ein aksjekapital som
svarer til 26 mill, kroner.

Prosjektleiar:
Halgeir Brudeseth

Prosjektfakta
• Anieggsstart: Februar 1999
•  Planlagt ferdig: Desember 2000
•  Total veglengd: 1,3 km
•  Brulengd: 860 meter
• Total brubreidde: 10 meter,

fordelt pa 2 kjorefelt a 3,25 m,
eit fortau pa 2 meter og
rekkverksrom

Sykkylvsbrua vert ei sakalla betong-
kassebru, bygd som el betongbru
med spennarmert kasse. Segllopet
far ei breidde pa 50 meter, medan
hogda vert 16 meter over hogvatn.
Gang- og sykkelvegbana over brua
vert fraskilt vegbana med rekkverk.
Brua skal ga mellom Ikornnes og
Vik i Sykkylven kommune. Veg-
prosjektet er 1,3 km langt. Av dette
utgjer Sykkylvsbrua 860 meter.

Vegarbeidet omfattar 650 meter
tilforselsveg og 1 008 meter gang-
og sykkelveg pa begge sider av
Sykkylvsfjorden. Pa Viksida skal det
og byggjast ein stalrorskulvert pa
23,5 meter.

Sykkylvsbrua vil korte inn kjore-
lengda mellom Vik og Ikornnes
med 12,4 km og knyt Sykkylven
kommune meir saman. Kommune-
senteret Aure, manglar industri-
areal og sentrumsnaere bustadtom-
ter. Rett over fjorden ligg Ikornnes.
I dette omradet er det areal som
kan nyttast bade til industri og
bustader. Bade naeringslivet og
kommunen ser pa vegstandarden
og avstanden mellom Ikornnes og
Aure som eit problem.

Sykkylvsbrua starter like til h0gre for Ekornes Fabrikker og vil ga I rett line over fjorden til
Vik - mellom naustrekka og Sandella-fabrikken. (Foto: Flalgeir Brudeseth)
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PROSJEKT Riksveg 653
Eiksundsambandet

Status
Forunders0kingane for den
undersjeiske tunnelen er
nesten ferdig. No arbeidast
det med eit ekstra kjerne-
boringshull under Yksenoy-
sundet som venteleg full-
forast i april 1999.

De siste av tre regulerings-
planar for prosjektet vart
godkjent 17. desember 1998,
og det ligg no fere detaljerte
planar og eit oppdatert
kostnadsoversiag som skal
vere grunnlag for eit endeleg
vedtak om delvis bompenge-
finansiering og om bygging.
Det er venta at Stortinget vil
fk saka til endeleg avgjerd i
varsesjonen 1999.

Prosjektleiar:
Oddbjern Pladsen

Prosjektfakta
•  Kostnad; 730 mill. 1998-kroner

+/- 10 %, derav ca. 130 mill,
kroner skal finansierast med

bom-pengar

•  Planlagt anieggsstart:
2000-2001

•  Planlagt ferdig: 2004-2005

Eiksundsambandet vil gje eit ferje-
fritt samband for oykommunane
Hareid, Heroy, Sande og Ulstein.
Nar vegen star ferdig vil ferja pa
strekninga Eiksund-Rjanes verte
lagt ned, og 22 000 menneske far
eit heildogns vegsamband med
fastlandet. Eiksundsambandet vil i

tillegg binde saman ein region pa
40 000 menneske.

Verknader

•  Utvida og variert arbeids-
marknad

•  Utvida og gode handelstilbod

•  Utvida tilbod innanfor offent-

lege og private tenester
•  Utvida lege- og sjukehus-

tenester

I arbeidet inngar
•  Samla veglengd pa 14 825

meter

•  Eiksundbrua 405 meter

•  Undersjoisk tunnel Eika-
Steinnesstranda 7 730 meter

lang og 300 meter djup
•  Tunnel Sorheimsstranda-

Hovdevatnet 1 160 meter

•  Tunnel gjennom Asen 630 meter
•  Fire vegparsellar pa til saman
4 900 meter

• Ombygging av E39 300 meter
•  Gang- og sykkelvegar 600 meter
•  Ny fylkesveg 850 meter
•  Utbetring fylkesveg 47 4 500

meter

•  Fleire nye kryss, avkjorsler og
private vegar

stortinget tek den endelege avgjerda for Eiksundsambandet i virsesjonen.
(Foto: Per Tormod Nilsen)

12 veg og virke
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PROSJEKT Riksveg 651
Volda-Greifsneset

Status

Veidekke er ferdig med
sluttarbeidet i tunnelen. Det

er sett opp totalt 16 000 m2
WG-duk og 1 960 m2 PE-skum
som vatn- og frostsikring.
Telenor instaiiasjon er i gang
med elektroniske instaiia-
sjonar. Slitelag vert lagt til
varen. To underganger er
ferdige, og 0vre 0yraelva
bru pa 34 meter er under
bygging. Veganlegget er
i rute og ombygging av
Sjukehuskrysset til rund-
kjoring er starta.
Kvennbakkbrua pa 34 meter

er ferdig bortsett fra
rekkverk og stoyskjerm.
Kvennbakkundergangen er
under bygging. Arbeidet
med rundkjoringa pa
Greifsneset er ikkje starta.

Elles star det att all skilting,
kantstein, grontanlegg, stoy-
skjermar, belysning, rekkverk
og dekke pa heile aniegget.

Prosjektleiar:
Rolf Arne Hamre

Prosjektfakta
•  Kostnad: 107 mill. 1998-kroner

• Anleggsstart: Oktober 1997
•  Planlagt ferdig: Juni 1999
•  Tunnellengd: 2 170 meter
• Vegbreidde: 6,5 meter (tunnel-

prof il T 8,5)
•  Fartsgrense: 80 km/t

Rotsethorntunnelen startar ved fo-

ten av Rotsethornet og kjem ut pa
Greifsneset i Austefjorden. Fra
Volda sentrum i retning tunnelpa-
hogget er det under bygging 2 km
veg i dagen. Den omfattar 2 bruer,
3 undergangar og ny rundkjoring i
Sjukehuskrysset.

Entreprenorselskapet Veidekke ASA
stod for tunneldrivinga og star for
sluttarbeidet i tunnelen. Veganlegg
i  dagen er det Statens vegvesen
More og Romsdal si produksjons-
avdeling som utforer i eigenregi.

Steinraset ved Toskegjolet i mars
1993 fekk fart pa utbetringa av

riksveg 651 i Austefjorden. I dei
opprinnelege planane fra 1993-94
vart det planlagt ein tunnel pa
1 345 meter mellom Andaneset og
Greifsneset til ein kostnad pa 52,5
mill. 1998-kroner. Volda kommune

godkjende ikkje denne planen og
gjekk inn for ei ovre line fra Rotset
til Greifsneset. Dette innebar at
tunnelen vart forlenga med om lag
500 meter og at det vart bygd 2 km
vegar i dagen.

4. desember 1996 gjekk det eit
steinsprang ved tunnelinnslaget pa
Greifsneset. Dette gjorde at tunne
len matte forlengjast med ytter-
legare 500 meter for a fa eit ras-
sikkert pahogg.

Det er planar om a forlenge tunne
len fra Greifsneset til Lovikneset

dersom det vert loyvd meir midlar
til rassikring i Austefjorden.
Forlenginga er kostnadsrekna til
70-80 millionar 1998-kroner. Total

tunnellengd vert da 4 000 meter.

Rotsethorntunnelen gir rassikker veg mellom Volda og Greifsneset.
(Foto: Per Tormod Nilsen)
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Godt samarbeid gav ny veg
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Forste etappe pa den nye Todalsvegen i Surnadal kommune vart opna

for trafikk fredag 22. januar. Det var den cm lag 3 km lange strekninga

mellom Asboen og Haugen pa riksveg 671 som stod ferdig, til stor
glede bade for bygdefolket og mobelindustrien I Todalen.

Tekst: Reidun Overland

- Eg er imponert over den store
oppslutninga her i dag. Det vitnar
om stor interesse og engasjement,
sa vegsjef Karl Melby i sin tale. Han
sa seg og godt fornogd med at ar-
beidet bar gatt heilt etter planen
og utan uhell av noko slag. Bin
anna som ogsa uttrykte glede over
utbetringa pa vegen var ordforar
Bergsvein Broske. - Dette er ein
god start pa ny veg inn til Todalen.
Det er svaert viktig a ruste opp den-
ne strekninga, ikkje minst for dei

14 veg og virke 1/99

om lag 1 000 trailerane som kjorer
til og fra bygda i aret, sa ban.

Det var leiar i samferdselsutval-

get i More og Romsdal Dagfinn
Ripnes og Finn Talgo som saman
stod for den offisielle bandlinga.
Og som seg bor og bor i eit distrikt
med mykje sagbruk og mobelindus-
tri, var det sjolvsagt ei gamaldags
tommersag som vart nytta ti l op-
ninga. Tradisjonen tro var det dei
mjuke trafikantane som kunne ta i
bruk ny aniegget forst, medan dei
forste bilane allereie badde samla

seg ved sperringane.

Vegomlegginga er forste etappe
pa opprustinga av Todalsvegen og
vil avioyse dei bratte og vanskelege
svingane opp Asbobaugen, samt
bratte parti pa begge sider av elva
Soya. Arbeidet med den omiag 3
km lange strekninga tok til i desem-
ber 1997 og er utfort i eigenregi av
produksjonsavdelinga i Statens veg-
vesen. Vegen far ein total breidde
pa 6,5 meter og dimensjonerande
fart er 80 km/t. I aniegget inngar
mellom anna ei 92 meter lang bru,
Haugafossbrua, over elva Soya.
Brua er ei stalplatebaerebru med

Finn Talg0 (tv.) og Dagfinn Ripnes var
«sagf0rere» forste etappe pS ny
Todalsveg vart opna, til applaus fri bMe
vegsjef Karl Meiby og dei mange fram-
mptte. (Foto: Wiggo Kanck)

betongdekke og den bar fire spenn.
Det var bru-/kaiseksjonen ved pro
duksjonsavdelinga som stod for
fundamenterings- og betongarbei-

da, betongdekket vart stoypt i sam
arbeid med produksjonsavdelinga i
Nord-Trondelag og stalkonstruksjo-
nane vart utfort av Scanbridge AS i
Sandnessjoen.

For a dekkje det store bebovet
for fyllingsmassar pa aniegget vart
ei strekning pa 300 meter ved
Svinvikbammaren utbetra etter
godkjend reguleringsplan. Dermed
kunne sloyfa pa «gamle vegen» fri-
gjerast til parkeringsforemal og dei
tildels kaotiske tilbova ved Svinviks
Arboret vart samstundes loyst.
- Sjolv om dette ikkje var noko lang
stekning, var det eit noksa omfat-
tande arbeid, kunne anieggsleiar
Lars L. Grostad fortelje.

Dei totale kostnadene for
parsellen Asboen-Haugen er 35
millionar kroner. Av dette bidreg
Surnadal kommune med 5,7 millio
nar kroner. More og Romsdal fyl-
keskommune med 8,3 millionar
kroner og staten med 21 millionar
kroner.

Neste utbyggingsetappe pa
riksveg 671 vil omfatte 2,8 km veg
mellom Svinvika og Markussteinen.
Pa denne strekninga inngar mellom
anna ein 1 000 meter lang tunnel
gjennom Svinvikbammaren og ny
bru over Toaa. Parsellen er kost-
nadsrekna til 50 millionar kroner.
Nar dette arbeidet kan ta til er
enno vanskeleg a seie, men bade
leiaren i samferdselsutvalget,
Surnadal kommune og Vegvesenet
bapar pa at det vert midlar til opp-
start for om ti ar slik vegplanen
legg opp til.

Dei tilsette ved Surnadal vegstasjon badde
gjort seg flid med sagbukken. Kristian
Henden (t.v.), Ingvar Kvande, Lars L.
Grostad, Kristian Ellevseth og Jon Isvik.
(Foto: Reidun 0verland)

^''°yektieiar JakobJ^^9eseth (t.v.) og
""^byggingssjef Paul"0/56f QlQlcIrr i rr^ •uji^KK / spissen dA

(Foto: Wiggo Kanck) I

Eit viktig element
strekninga

^^b0en-Haugen,
92 meter la'nge

Elfugafossbrua over
G'vd S0ya,

Reidun 0verland)

E!8 000 m^fjeH sprengt ut, riksvegen

Ordforar Bergsvein
Eroske tromma
saman til kakefest.
(Foto: Wiggo Kanck)
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Britpark i Kristiansund

Selv om Nordsundbrua skal vere

borte innan 1. September i ar, vil
minnane og den store verdien brua
hadde for Kristiansund sin utvikiing

ieve vidare i beviss-

heita til kristiansun-

darane. Betongen
ska! brukast til a fyl-
le ut kaiomradet pa
Devoldholmen, me-

dan eit av brukara kan bli staande

att. Rundt brukaret, som mogeleg
kan nyttast som klatrevegg for det
aukande klatremiljoet i byen, tenk-

jer planleggjarane seg ein brupark,
med sittegrupper, blomsterreasser
og leikeplass.

Kanskje bruparken kan verte en
ny, triveleg moteplass for gomalen-
dingane.

I februar gjorde samferdselsutvalet
ein symbolsk spregning av brua.
(WIggo Kanck - foto: Jorn Arve Hassel0 -
ill.: Vigdis Helmersen)

Diktsamling av Leif B. Fylling I Nye pensjonistar
«Lauv i vind» er namnet pa dikt-
samlinga av Leif B. Fylling som vart
utgjeve 1 1998. Det er familien som
pa denne maten onskjer a dele
dikta bans med andre. Leif B.
Fylling var tilsett i Statens vegve-
sen More og Romsdal i 24 ar, fra '
mars 1965 og til ban gjekk av med \
pensjon i mars 1989. Han var beile
tida knytt til planavdelinga pa vegkontoret som
teiknar og arkivar. Som pensjonist fekk ban betre
tid til dei ulike bobbyane sine som trearbeid, mu-
sikk og ikkje minst dikting. Leif B. Fylling doydde i
juli 1997, 77 ar gamal.
(Reldun Overland - arklvfoto)

Eivind Toven (t.v.), Alf Fosnes og Ottar Enkrog fekk
kvar si velfortjente belsing og samstundes ein skik-
keleg takk for mange ars god innsats for Statens
vegvesen, da bru-/kaiseksjonen la sist baust velferd-
sturen til Alesund. Det vart ei saers vellukka samling,
kor dei faglege innspela vart godt kombinert med
opplevingar av beilt anna karakter. 1 sa mate vart
byvandringa med Harald Grytten, og besoket pa
nokre av byen sine attraksjonar saerskilt mlnnerik.

Det var seksjonsleiar Sigmund Lonset (bak t.v.)
og tidlegare produksjonssjef Andor Wicken som
overrekte pensjonistane blomster og belste fra eta-
ten. (Tore Andersen)

Fra boka tek vi med forste verset av diktet
«Bols0ybrua» fra 1994;

Det ligg ei 0y bak eit sund der ute
der tinget samlast i gamal tid,
ditstemna folket med bit og skute
om straum og bire var ofte stri.
Men folk vil lettare vegar finne
- dei gamle vegar si ofte svann,
de var der ute, me var her inne
- di knytte brua dei gamle band.

litjlj... J
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Ulf Myhre slutter etter 36 ar i etaten

- Eg trivst
som libro
- Dei siste ara bar eg vel pa eit vis hatt

rollen som fristiit libro i organisasjonen,
seier sjefsingenior Ulf Myhre, berre
nokre dagar for sin siste arbeidsdag pa
vegkontoret.

Tekst og foto: Wiggo Kanck

Med Ulf Myhre vert enda ein av «gamalkara» borte fra
korridorane i 3. etasje pa fyikeshuset i Molde. Sidan
1963, etter NTH-utdanning og ein periode hos eit kon-
sulentfirma i Trondheim, har Statens vegvesen More og
Romsdal vore arbeidsgjevaran bans. Og i 26 ar, fram til
den siste store omorganiseringa, leia han planleggings-
arbeidet i etaten. Med sa mange ar i som avdelingsleiar,
er det ikkje til a unnga at den siste plansjefen i Veg-
vesenet har hatt ein finger borti bade dei mange vanle-
ge og dei store, banebrytande vegprosjekta i fylket.
- Du kan vel kanskje seie det pa den maten. Men pa

den annan side er det planleggjaren og dei som utforte
aniegget som gjorde jobben. Vi har bygd nokre store,
men flest ordinaere vegprosjekt dei siste 30 ara. Og det
er vel heist dei ordinaere prosjekta som har vore med pa
a lofte vegstandaren i More og Romsdal til eit aksepta-
blet niva. Nettopp det sett eg like stor pris som dei fa,
store og kostnadskrevjande vegprosjekta.
- Krav og kriterier til god vegbygging har sjolvsagt

endra seg alle desse ara. Det kan vel vere ting vi ville ha
gjort annleis i dag enn for fleire ar tilbake. Men eg kan
ikkje sja at vi har gjort noko som vi har grunn til a angre
sa mykje pa. Og nokre prosjekt skal kanskje bade vi og
trafikantane vere glade for at vi fekk bygd medan vi
enno gjord det.
- Som ein liten kuriositet, for min eigen del, er det litt

artig a tenkje pa at eg for over 30 ar sida leia stikkinga
og planlegginga av den forste og einaste vegstrekninga
i More og Romsdal som har 90 km fartsgrense, seier han.

Under omorganiseringa ga Ulf Myhre tidleg beskjed
om at han ikkje hadde noko mot ein meir tilbaketrukken
rolle i organisasjonen. Og det er i denne samanheng den
tidlegare fotballspelaren nytter uttrykket; «fristilt libro i
ein noko tilbaketrukken rolle», som svar pa sporsmalet
om korleis han trivst i rollen som planleggjar.
- Eg har ikkje noko imot a jobbe tilbake «pa bana»

Utviklinga gar raskt, og det er teke i bruk nytt utstyr og
metodar som det tar tid a setje seg inn i. Slikt sett har
det vort greit a jobbe «i fred».
- Men no er det slutt?

- Ja, det er like for. 26. februar vert den siste arbeids-

Aursundsambanclet

/ Ulf Myhre sine 36 ir i etaten har fleire nye store prosjekt knytt
fylket betre saman. Men det er dei mange vanlege prosjekta som
har gift vegane i fylket det store standardlpftet, seier han.

dagen min. Om eg kan tillate meg a sja meg tilbake og
samstundes kommentere dei siste ar med endringar,
foler eg at ansvaret har vorte pulverisert og at organisa
sjonen har vorte noko meir tungrodd. Men kanskje er
det eg sjolv som ikkje satt meg nok inn i den nye «ting-
enes tilstand».

- Kva som kjem til a skje med Statens vegvesen i
framtida, synest eg det er vanskeleg a ha skrasikre mei-
ningar om. Begrep som spesialisering og regionaliserinq
verkar trugande for mange. Samfunnet si vilje til a prio-
ritere vegbygging synest ikkje vere like stor som tidlega
re. Men eit Statens vegvesen ma vi framleis ha Eg trur
mange oppgaver framleis vil vere best tent med eit
sterkt og lokalt forankra vegvesen med naerhet til opp
gaver og godt kjennskap til land og folk
- Kva blir det no til?
- Eg skal halde meg i form. Trimme litt, fysisk,

IrlTTr P^-^^J^^'^tbrigde, og. Korleis kontaktenvert med tidlegare arbeidsgjevar og kollegaer veit eg ik
kje. Em tur innom vegkontoret i ny og ne vert det sik-
kert.

- Elles har eg hus og hage og vert «husfar» i full stil
ling nokre ar enno. Det er og ein rolle eg ikkje har noko
i mot a kle.

- Du veit dette med a spele libro, seier ein sprudlan-
de Ulf Myhre.
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Trollstigvegen stod ferdig i 1936.
(Foto: Wiggo Kanck)

Heider til
vegarbeidaren
Av og til er det nodvendig a stogge opp i var travle kvardag, sja oss
omkring og gjere opp status. Det kan vere mange grunnar for det, eit
arsskifte, ein aremalsdag, eit jubileum.

Tekst: Geii-mund Nordal

Vi er kanskje ogsa pa leiting etter
viktige verdiar for vegleiing og in-

spirasjon, og etter kva som er gode
symbolverdiar for oss som enkelt-
menneske, og for samfunnet. Ikkje
sjeldan ma vi da vandre i fortida

mfife

sine spor. Trollstigvegen er eit siikt.
Men desse hundretusen avturistar
som kvart ar reiser her, kva tenkjer
dei om vegen og naturen? Kva biir
dei imponerte av? Fjeiia? Det dra-
matiske iandskapet? Vegbygginga,
pa kanten av stupet? Tenkjer dei pa
at kvar stein i vegmurane mode-
samt og insiktsfuilt er iagt akkurat
der? At terrenget er utnytta maksi-
malt for a kunne leggje vegen dit,
akkurat bort til den hammaren?
Kva veit dei om den politiske kam-
pen gjenom mange mannsaldrar
for prosjektet vart royndom? Har vi
gift dei opplevinga men gloymt a
formidle historia?

Minnesmerke skal plasserast ved parkerings-
plassen pS toppen av Trollstigen.
(Foto: Geirmund Nordal)

S T I G E iU :

Pa Stiklestad har dei skodespel-
framsyning kvar sommar. Same sko-
despelet. Spelet om Heilag Olav.
Like fulit med folk kvart ar. Alle kan

handlinga, og replikkane. Likevel
tar folk denne opplevinga innover
seg, gong etter gong. Skodespelar-
ane skifter, og undring og forvent-
ning byggjer seg opp - korleis vil
desse nye toike denne rolla, blir det
betre i ar enn i fjor, eller blir det
annleis? Stiklestad utan dette arvis-

se spelet er ein vanskeleg tanke.
Det er ogsa spelet som fornyar
historia, og det er dette som er det
geniale pedagogiske grepet: For-
midlinga av historia.

Eg vagar ikkje a samanlikne
Trollstigvegen med Stiklestad, men
begge har symbolverdiar, om enn
pa ulike plan.

Anders Flovden og Ivar Aasen er
plassert i bronse i 0rsta sentrum.
Kvar gong vi reiser forbi blir vi
minnt om desse personane. Det
gjev oss tankar og assosiasjonar.
Om deira sitt livsverk, kvar pa sin
m^e. Desse minnesmerka har ein
symbolverdi, dei formidlar historia
til oss, dei har ein bodskap.

Sa var det Trollstigvegen. Dette
var vart bidrag til Kulturminnearet i
1997. Vi har ogsa laga «Bevarings-
plan Trollstigen», for a sikre at
framtida tar vare pa fortida. Med
dette som bakgrunn har tanken om
minnesmerke modnast. Det er like

vel dristig a tenkje pa eit minnes
merke her, omkransa av desse dra-
matiske fjellkulissane er dette ei
stor utfordring for kunstnaren.

1  innbydinga til kunstnarkonkur-
ransen har vi Iagt vekt pa desse 3
hovedutfordringane:

-  Lang politisk innsats, - den seige
viljen

- Den insiktsfulle ingeniorkunsten
- Vegbyggingskunsten

Dette er dei symbolverdiane eigara-
ne for prosjektet, Norddal kommu-
ne, Rauma kommune. More og
Romsdal fylkeskommune og Statens
vegvesen More og Romsdal, har
Iagt vekt pa. Vi trur at eit minnes
merke her ogsa kan peike pa ein
viktig del av veghistoria til dette
fylket, og lat vi i tillegg minnast:
Byggjande krefter i samspel er nod-
vendig for a skape varige verdiar.
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